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           Každoročné prvé pracovné zasadnutie Európskej štandardnej komisie pre hydinu (ESKG ) 

Európskeho chovateľského zväzu sa koná v mestečku Pohlheim v Nemecku . Táto lokalizácia je   

veľmi dobre prístupná pre všetkých 

členov komisie . Organizačne ho 

v tomto roku zabezpečoval  Ulrich 

Freiberger člen ESKG a zástupca  

BZA. (Nemeckej komisie pre 

uznávanie plemien a štandard pre 

Európu)  . Tohtoročné prvé 

stretnutie bolo okrem našich  

hlavných úloh  zamerané na  

rekapituláciu predchádzajúcej 

Európskej výstavy a ,vyhodnotením  

plemien prestavených k uznávaniu 

na tejto výstave, ,zhodnotením 

práce posudzovateľov  

a samozrejme pokračovanie na 

Európskom štandarde hydiny  

.Príprava na tieto naše  zasadnutia začína pre nás , jej členov už niekoľko týždňov vopred ,  keď 

obdržíme   podklady  k novým bodom ,alebo doplňujúce podklady k bodom ktorých riešenie trvá  už 

dlhšie obdobie . 

 

2,Prítomných členov komisie privítal jej predseda Urs Lochmann . Svoj príhovor však začal smutne  

všetci sme si úctili pamiatku  našich zosnulých  kolegov a členov ESKG ,ktorý nás opustili 

v uplynulom roku . Hans Zürcher zo Švajčiarska nás opustil  náhle.Bol dlhoročným členom ESKG 

,bol vlastne tvorcom súčasnej štruktúry a dlhodobo taktiež webmasterom EE . Rudi Mockel (D)bol 

dlhoročným členom ESKG a samozrejme členom Nemeckej štandardnej komisie .Bol uznávaným 

odborníkom nielen v Nemecku  .  Po spomienke na oboch kolegov pokračoval program podľa 

stanoveného programu.  ,  

Sekretár komisie Klaas vander Hoeck  konštatoval prítomnosť väčšiny  členov komisie  menovite : 

Dietmar Kleditsch ,Andy  Verelst , J.C.Periquet , Kresimir  Safundzic.Klass  van der Hoeck, Mischel 

Bovet, Urs Lochmann , Žuffa  Peter, , Uli Freiberger , Willy Littau, ospravedlnil sa  Andreas Klaus  

 

3,Návrat k Europskej výstave .Urs Lochamnn zhodnotil pohľad na  Európsku výstavu v Herrningu 

z pohľadu predsedu Medzinárodnej Jury i z pohľadu  návštevníka . Následne sa k výstave vyjadrili 

všetci prítomný členovia ESKG,ktorých hodnotenie zhrniem do jedného celku . 

V prvom rade musíme povedať že výstava bola  veľmi dobre pripravená a zanechala pre publikum 

veľmi veľa pozitívnych dojmov  .Výstava bola veľmi dobre propagovaná , pripravená , a organizačne 

zvládnutá i  pre vystavovateľov . Výstavné priestory zodpovedali  úrovni výstavy,ktorá bola 

excelentne dekorovaná  .Zvieratá boli umiestnené v priestranných klietkach a boli  samozrejme 

dostatočne kŕmené a napájané .Veľmi dobre bol zvládnutý servis i pre kontaktné osoby 

a posudzovateľov. Niektoré organizačné problémy a emócie pramenili väčšinou s nedodržania  

inštrukcií ,  daných pravidiel alebo disciplíny zo strany niektorých  kontaktných osôb . Záležitosti 

ohľadne „ stratených alebo „ uhynutých zvierat boli  riešené náhradou . Tu ale treba pripomenúť  že 

museli byť splnené  náležitosti  o reklamácii. Ako kontaktná osoba za Český svaz chovatelů môžem  

napísať že   sme mali iba jednu stratu ,ktorá bola bez problému uhradená .  
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Po odbornej stránke . Samozrejme, že sa vyskytli chyby  napríklad pri udelení alebo „neudelení“ 

niektorých titulov –Tu boli reklamácie a nápravy vykonané  takmer ihneď . Na výstave sa vyskytovali 

zvieratá s kupírovanými lalokmi a hrebeňmi. Tie museli byť samozrejme nehodnotené .Pri niektorých 

zvieratách sa vyskytli  hrubé chyby, ktoré  neboli poznamenané v oceňovacích lístkoch .Urs 

Lochmann potvrdil, že výber sudcov musí byť precíznejší a sudcovia budú  opäť priebežne 

„testovaný“ tak ako to bolo i na poslednom školení posudzovateľov .. Konečné slovo pri delegácii 

sudcov bude mať  opäť predseda  a podpredseda ESKG  . 

Výstava sa však ako celok musí hodnotiť ako úspešná, za čo patrí veľká vďaka i jej riaditeľovi .Willy 

Littau a jeho tým   pripravili a zvládli veľmi dobrú výstavu . 

 

4, Hodnotenie  zvierat  v uznávacom procese na EE výstave a jeho vyhodnotenie . 

Zámocká kura ( Herschaftliche haubenhuehner – Czubatka dworska ) .Plemeno uznané v Poľsku  je 

predstavované na Európskych výstavách už od roku 2009 . Pri každej prezentácii boli výrazné rozdiely 

v hlavných plemenných znakoch ale i  všeobecné vyraďujúc chyby . V Herningu  bola situácia o niečo 

lepšia 92,94,91,94,90,93 i keď  kolekcia  by mala reprezentovať to najlepšie čo v populácii je . 

Surena –španielke plemeno ,Istrier – Chorvátske plemeno ,Maďarská kura ,Flour deAmertler,Polská 

malá kura..Tieto plemená zatiaľ nesplnili požiadavku na uznanie .Predstavené kolekcie netvorili 

kompaktný jednorodý celok . Podľa A.Verelsta  v niektorých krajinách je uznávanie príliš rýchle ,a 

populácia nespĺňa požiadavky a požadovanú kvalitu ako celok.  

Andalúzska hus-malá kompaktná hus s ružovým zobákom a nohami .Vo všetkých znakoch  boli 

zvieratá takmer zhodné .Problém je však s podbruškom. Štandard krajiny pôvodu nepochopiteľne 

povoľuje jednoduchý i dvojitý. Tu musí byť jedno rozhodnutie . Ak krajina potvrdí jednu variantu 

plemeno bude uznané . 

 

5 Komisia za  zaoberala aktualizáciou a  uznávacími procesmi v  členských krajinách     Tu  platí, 

samozrejme podmienka, že všetky  podklady musia byť doložené príslušnými   prílohami.  To platí  i 

vtedy ak sa  jedná i o nový ráz u  plemena, ktoré je  už uznané .   

 

Plemená a farebné rázy uznané v krajinách a prijaté do   zoznamu plemien a farebných rázov  v EE 

štandarde  

 

Nemecko      

Tulúzska hus                            biela    

Ruánska kačica   tmavo divo sfarbená 

Challans kačica   pstruhová s náprsenkou 

Zdrobnená kačica  modrá hrubo strakatá  

Dolnorýnska kura  bielo čierna klumbia -krahulcová 

Barneveldka   strieborno dvojlemovaná 

Welsumka   striebornosfarbená 

Barbézieux   čierna 

Durínsky bradáč                      zlatý modro bodkovaný 

Antwerpský bradáč  oranžovokrký 

Holandská malá kura   hnedošedá-striebrokrká 

Drážďanka zdrobnená   hnedo – modrá  

Prepelica Japonská nosná  biela 

 

 

Belgicko      

Orpingtonka zdrobnená  čokoládovohnedá 

 

Švajčiarsko      

Západoanglická hus   rodofarbá 
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Dánsko      

Barnaveldka   modrá 

Dánska kura   modro jarabičia  

Nemecká malá kura  citrónová –čierna Kolumbia  

Francúzsko 

Morka Euganeische  

Madagaskarská bojovnica modrá, zlato pšeničná 

Chabo (hladké i kučeravé)         čokoládovohnedá, čokoládovohnedá s bielymi bodkami 

Chabo (hladké i kučeravé, bez chvosta   ) čierna  s bielymi bodkami 

Chorvátsko   

Oravka                              zlatožltá 

Chorvátska malá                čierna 

Prepelica Japonská nosná  divo sfarbená, žlto- divo sfarbená, hnedá- divo sfarbená 

Istrier     krahulcová  (odložené v Herningu ) 

Holandsko  

Brahmanka modrá oranžovoprsá 
Herver     krahulcová 
Hodvábnička    čokoládovohnedá 

Yamato     divo sfarbená 
Ardenská bezchvostá  zdrobnená uznaná vo všetkých farbách   
Holandská malá  bieločierna kolumbia 
Watermaalský bradáč zlatý -modro porcelánový 
Livorno  zdrobnené isabelová-oranžovokrká 
Malajka - zdrobnená striebrokrká, striebrokrká s oranžovým chrbtom  
Samo -zdrobnené čierna , zlato pšeničná  
Araucana zdrobnená divo sfarbená 
Wyandott zdrobnená citrónová modrá  kolumbia  
 

Ďalej sme boli informovaný o prebiehajúcich šľachtiteľských procesoch v jednotlivých krajinách . Tu 

je dôležité  pripomenúť, že pokiaľ  sa v krajine šľachtí nové plemeno  pripadne prebieha uznávací 

proces ,tak tento musí podľa zmluvy o Európskom štandarde  prebiehať  kontinuálne s informovaním  

ESKG .  

 

6. Zoznam uznaných plemien a farebných rázov . 

Komisia  sa zaoberala aktuálnym zoznamom ,Andy Verelst  už má pripravené aktuálne verzie ,ktoré 

skoriguje. Zoznam bude opäť aktualizovaný a doplnený o novo uznané plemená a rázy a následne 

zverejnený  na stránke EE. 

 

7. Uznávanie nových plemien  z krajín, ktoré sa nemôžu zúčastniť Európskej výstavy  z veterinárnych 

dôvodov, bol ďalší program rokovania . Niektoré krajiny ( CH,NRW,SWE,TR,RU,SRB  ) sa nemôžu 

zúčastniť Európskej výstavy a tým prezentovať svoje  novo uznávané plemená pri uznávacom konaní.  

Tu komisia  uvažuje o rozhodnutí poskytnúť  týmto krajinám  možnosť, prezentácie týchto plemien na 

národnej výstave . Táto možnosť bude tiež vždy v  3 ročnej lehote ,ale  nie počas sezony,keď sa bude 

konať všeobecná európska výstava .Žiadosti sa budú predkladať tak ako doposiaľ do 30,januára . Bude 

pripravený  dodatok k reglementu. 

 

8.Europsky štandard príprava na publikovanie . 

Doteraz bolo urobené veľmi veľa práce .Je pripravená väčšina Európskych plemien. Robia sa posledné 

korekcie a doplnenie obrázkov .Ako povedal Andy Verelst publikovanie bez  obrázkov nemá význam.   

Plemená sú zoskupované podľa blokov. Štandard je pripravovaný v Nemeckej a Francúzskej verzii . 

Ako originál je považovaná nemecká jazyková verzia . Štandard bude dostupný v elektronickej 

podobe . Tlačená verzia bude  ak sa nájde vhodný a cenovo prijateľný ”producent”  . 
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9.Perličky –problém s farbou a kresbou . Bohužiaľ sa objavuje v médiách a i na výstavách  veľa 

zvierat ,ktorých farebný ráz je nesprávne označený .Problematické sú najmä farebné rázy ,Izabela, 

Hnedá s redukovanou kresbou ,taktiež  sú nesprávne označované rázy „ Gescheckt „ a Schecken  čo 

znamená .  Gescheckt sú farebné rázy z nepravidelne rozmiestnenou kresbou  . Schecken sú rázy  s 

pravidelnou kresbou . Perličky budú témou na školení v roku 2020. 

 

10. Nemecké morky (Deutsche Puten ) Nemecké morky existujú v 3 váhových triedach a čiastočne v 

rôznych typoch. Keďže pôvodné plemená moriek sú teraz uznávané i z rôznych európskych krajín, 

rozdelenie by malo zmysel. Už v marci 2015 sa komisia zaoberala touto témou avšak odpoveď z BZA  

nebola žiadna . Komisia  požiada BZA o vyjadrenie  . 

 

11.Hodvábničky . Bohužiaľ v rôznych médiách je prezentované od chovateľov veľké množstvo  

fotografii  Hodvábničiek s veľmi veľkým chocholom   , ktoré ho 

chcú propagovať. Štandard však hovorí o chochlíku  (CZ-

chocholka , D-schopf ) . Chochlík  nesmie byť veľký a plný ako 

napr. u Holanďaniek alebo Paduánok .Vždy musí byť a najmä pri 

bradatej verzii zachovalý výhľad . 

Druhým problémom je extrémne operenie behákov . U 

hodvábničiek by to mali byť len punčošky na vonkajšej strane a na 

vonkajšom prste. Objavujú sa taktiež i supie perá . Ďalšími 

problémami sú  holé časti tela bez operenia. Depigmentovaná farba 

kože  ,neoddelený alebo deformovaný piaty prst.  Tejto situácii sa 

venuje príliš málo pozornosti . Tu musíme byť pri hodnotení prísny 

. Ak má zviera nedostatočný výhľad je to hrubá chyba ,a to isté platí o plnom veľkom chochole  .Toto 

musíme hodnotiť max. 90 bodov . Supie perá sú samozrejme  vyraďujúcou chybou. Musíme brať do 

úvahy tiež výnimky .U krahulcových je to napríklad oko s prímesou oranžovej farby ,ale len do 15% 

.U žltých je  zase mierna odchýlky  vo sfarbení hrebeňa, tváre ,kože a behákov ). 

 

12. Araucana : Dlhoročný problém  Amerického a Nemeckého smeru šľachtenia ,ktorý treba vyriešiť . 

Nemecký typ popisuje a preferuje vodorovné držanie trupu, krátky a mohutný trup široký na konci 

chrbáta,silný krk . Americké majú   trup klesajúci od krku k zadnej časti. Ostatné znaky  sú zhodné  

Tu je nutné nájsť riešenie . Deutsche Araucana – Amerikanische Araucana ??? 

 

13. Chabo : Poznáme 3  rozdielne typy  . CHABO , OKINA CHABO ,MARUHA CHABO, V 

Holandsku dokonca s  „ vlečúcim chvostom” .Ako ďalej  ? Bude sa plemeno deliť ?? Komisia 

porovnávala rozdiel  u rôznych typov  .Výrazné rozdiely sú i vo veľkosti hrebeňov. Komisia bude 

čakať na vyjadrenia klubov v krajinách  . 

 

14. Sandschak Kräher . Komisia  opäť vzhliadla  predložené  podklady ako i fotografie. Táto téma sa 

preberá už 2 rok. Nič by nebránilo tomu plemeno uznať,splňa požiadavky,   avšak problém bol v 

situácii v Srbsku kde boli viaceré zväzy . Teraz je situácia vyriešená, pretože tam vznikol zastrešujúci 

zväz .. Ak bude žiadosť podaná ,a predstavená kolekcia na Európskej výstave v Rakúsku bude spĺňať 

požiadavky môže byť plemeno uznané .  

Je však dôležité, aby žiadosť bola podaná cez zástupcu regiónu ku 

ktorému  plemeno prislúcha . Jedným z predkladateľov návrhu je 

pr. Kurtagič M,  ktorý žije v Rakúsku a veľmi aktívne  sa stará 

o propagáciu a rozšírenie tohto plemena 

 

15. Východoeurópska hrboľová hus a jej  registrácia bola započatá 

v roku 2018 v 5 krajinách(ČR,PL,SK,HU,R) . Plemeno spĺňa 

všetky požiadavky a musí takisto byť  prezentované na Európskej 

výstave . Peter Žuffa informoval o vystavených kolekciách na 

novouznávanie v ČR, a Litve ,ktoré doplnil fotografiami .Ďalej 

informoval o dopise z Ruska kde  sa píše že budú plemeno  

nazývať tradicionálne  „ Veľká cholmogorská hus”.  Komisia  
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zobrala túto informáciu  na vedomie  s tým ,že  to napriek tomu  na Európskom názve  nič nemení 

pretože dopis  nebol  od žiadneho členského zväzu EE  ,. EE názov  bude : „Osteuropeische hőcker 

gäns“.  Použitie  názvu  „Veľká Cholmogorská hus“ by bolo zmätočné a vyvolalo by precedens ,ktorý 

by mohol  spustiť do budúcna lavínu  degradácie iných plemien. .  

 

 

16. Sultánky a krajina pôvodu  . Komisia obdržala list zo štandardnej komisie Tureckého zväzu kde 

požadujú prehodnotenie  zápisu krajiny pôvodu v štandarde pre Európu -kde je napísané „ Východná 

Európa „  Žiadajú ,aby bola ako krajina pôvodu uvedené  Turecko .Predložili  i argumenty zo starej 

literatúry, kde sa píše o týchto kurách pod rôznym názvom „ Schleier huhner – kura zo závojom , 

alebo i Schweizer huehner )  Britský štandard uvádza Turecko.  Komisia  sa týmito argumentmi 

zapodievala , taktiež vzala do úvahy i materiáli, ktoré predložil D.Kleditsch .  Komisia nepopiera 

vznik tohto plemena  počas obdobia „ Veľkej Osmanskej ríše „ tá sa však rozprestierala  od  

Východnej Ázie až po západ  Európy  .  Taktiež brala do úvahy i jej podobnosť napríklad 

s Pavlovskou kurov .Viaceré  argumenty hovoria že vývoj  Pavlovskej kury išiel z východu Ázie 

severnou cestou a Sultánky  južnou .Komisia zatiaľ nechala túto otázku otvorenú  .  

 

17. Komisia na základe  požiadavky z Maďarska  riešila hmotnosť násadových vajec zdrobnených 

kačíc. V štandarde pre Európu je uvedená veľkosť 10 mm ,ktorá sa navyšovala  myslím v roku 2016 . 

Zostala však nezmenená hmotnosť násadových vajec 30g. V tabuľke o znáške je však  uvedené 45 g . 

Komisia preverí skutočnosť cez kluby   a hmotnosť bude upravená  na základe priemeru skutočnej 

hmotnosti .  

18. Komisia   sa na základe otázky predloženej s Francúzska zaoberala  Utváraním masky 

u pižmových kačíc .  Názov tohto plemena je v západnej Európe doslova  „ kačica bradavičnatá“. 

V popise  u hlavy sa ale hovorí o hladkej maske bez hrubých bradavíc. K téme sa vyjadroval Žuffa 

Peter a Dietmar Kleditsch . Utváranie masky je viazané samozrejme na vek zvierat najmä u káčerov, 

čím je zviera staršie tým je  maska hrubšia , V žiadnom prípad však nemôže byť maska  výrazne hrubo 

bradavičnatá ,ako to vídavame na obrázkoch napríklad z Ameriky .Tam je maska   doslova 

bradavičnatá  a pri extrémnych prípadoch bradavice siahajú až do zátylku . To sa týka i nánosku. Ten 

musí byť  plochý doslova v tvare jazyka ( ako to popisuje i štandard ) . 

 

19. Registrácia nových plemien  s inou štruktúrou peria. Veľmi dôležitá téma .Komisia už pred 

niekoľkými rokmi  prijala uznesenie  na základe odporučenia  komisie pre zdravie  a ochranu zvierat 

o tomže nebudú  schvaľované  uznávacie  procesy plemien s inou štruktúrou peria .  Toto rozhodnutie 

sa opiera o to, že  tieto plemená teraz nevznikajú prirodzeným vývojom ( ako tomu bolo trebárs 

u holokrčiek) ale priamym zásahom človeka . Je to  samozrejme cielené kríženie .Tieto novovzniknuté  

zvieratá alebo pseudoplemená nie sú tak odolné napríklad voči klimatickým podmienkam ako 

pôvodné vyvinuté . Ako povedal predseda ESKG Urs Lochmann ,toto rozhodnutie chce zabrániť 

vzniku rôznym kreáciám ako napríklad : holokrká Minorka,hodvábna Minorka, kučeravá Minorka 

.Reglement hovorí žiadne nové plemená z kučeravou,alebo hodvábnou štruktúrou peria . Ako uviedol 

Klaas van der Hoeck v Holandsku majú tzv „ Free classe“. Kde takéto  zvieratá prezentujú .  

Samozrejme sú tu tiež plemená ktoré už sú registrované, ale ktoré boli akoby stratené . Týka sa to 

i napríklad v poslednej dobe  prezentovanej holokrkej hodvábnický bez brady  s kravatou.nazývané 

tiež „ schowgirls „ Ako uviedol D.Kleditsch tieto boli údajne už vystavené na výstavách v 80- tych 

rokoch asi v roku 1987 na medzinárodnej výstave v Belehrade . Ak sa nájde katalóg tak sa komisia 

bude musieť týmto zaoberať . Samozrejme ,že bude musieť byť iný názov .Dôvodom je  z úsmevom 

i ten argument že   pri zadaní  tohto pomenovania napríklad do vyhľadávača sa  nám zobrazí niečo iné. 

 

20. Európsky štandard .Komisia sa zaoberala štandardami ďalších plemien do Europskleho štandardu . 

Štandardy sú predkladané z jednotlivých krajín, kde sú uznané ,následne sú spracované  do nemeckej 

verzie ,ktorá je na zasadnutí komisie  revidovaná, a gramaticky upravená .Nemecká verzia znenia  je  

ako vzorová . Boli spracované a pre Európsky štandard  pripravené  nasledovné plemená .Asilka- Tu 

sú drobné zmeny vzhľadom na originálny štandard ,Madraské bojovnice,Malajky –tu niesú niake 

zmeny.samozerjme treba brať do úvahy typický  trojblúk. Bohužiaľ veľa ľudí toleruje u malajky  kaprí 

chrbát . Oblúk na chrbte nie je tvorený chrbtovou líniou ,ale pozíciou a tvarom zložených krídiel, ktoré 

akoby obopínali hornú časť trupu .Hrebeň je síce orechový, ale nie tak jemný ako 
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u Vranohlávky.Sundanska bojovníčka. Schamo ,Chu shamo a zwerg shamo  tieto tri plemená sú v type 

absolutne zhodné rozdiel je vo veľkosti a hmotnosti.Thaiwanská bojovnica Thaiwan kampfer jedná sa 

o veľmi veľkú bojovníčku  je uznaná v Anglicku .Tuzo- V type ako Shamo so širokými plecami 

opticky masívna,ale nie tučná bojovníčka, Pozor na nášlapky u behákov musia byť ružové .Váha 1,0: 

1,3-1,5g  0,1: 1,0-1,2kg  . Ko shamo – Taktiež  nám známe plemeno so špecifickým hrebeňom .Píše sa 

síce hrachový,ale tento je akoby viacradový  v predu užší v zadu sa zoširuje bez trnu. .Tento typ 

hrebeňa je typický iba pre  plemená: Yamato,Ko schamo,Chibi,Tosa Chibi. Je tu návrh na zmenu 

obrúčky .15-13.Ďalšími revidovanými štandardami boli : Yamato: Typické sú veľmi široké 

ramená,Hlava s hrubou štruktúrou tváre a výraznými obočnicami ,ktoré ale nesmejú byť vzadu spojené 

,Problemom je hmotnosť : Standard pre Europu hovorí :1,0: 2,2-2,8 kg 0,1:   1,8-2,3kg 

Ale originál štandard hovorí 10,:  1,5-2,0 kg   a 0,1: 1,3-1,7kg.  Yamato zostáva otvorené .  

 

21. Komisia pripravovala predbežný program na nasledujúce školenie posudzovateľov ,ktoré bude 

v septembri v Mijas  v Španielsku 20-22 september 2019  . Do programu boli zaradené domáce 

plemená, a problematické stredomorské  plemená 

,Minorka,Andalúzka,Španielka,Kastiliánka,Španielka, bojovnica,Prat,Padenesenca,Serama, 

Empordanesa,Asturia , Všeobecné výraďujúce chyby .                   

 

22. Bulletin ESKG – Komisia  pripravovala témy do nasledujúceho čísla  ESKG Neusletter .  

 

23. Program zasadnutia sekcie pri generálnom zasadnutí  EE   v Trogire  bol ďalším bodom rokovania 

komisie. Okrem   všeobecných bodov  ,teda správ o činnosti sekcie a ESKG budú musieť byť riešené 

ďalšie  dôležité body ,Príprava školenia a ďalších školení . Európsky štandard – stav . Informácie 

o uznávacom konaní v Koldingu . 

 

24 .Rôzne: Klass van der Hoeck  predstavil niekoľko plemien s citrovovýn farebným rázom ,kde boli 

výrazné rozdiiely v odtieňoch .Ďalšou témou bola farba behákov u Anglickej Araucany- Anglický 

Standard hovorí modré alebo zelené ,z výnimkou krahulcových a rodofarbých kde sú mäsovo biele. Je 

to veľmi široký  rozdiel . Preverí sa stav  u populácie .  

 

19. Komisia stanovila dátum budúcoročného prvého jednania 6.-8.marec 2020 opäť v Pohlheime . 

 

20. Jednanie komisie ukončil predseda ESKG Urs Lochmann  poďakoval prítomným za  konštruktívne 

jednanie trvajúce v piatok i sobotu do neskorých nočných hodín .  

Zaželal úspešnú liahniarenskú sezónu a šťastný návrat domov . 

 

 

Správu spracoval Žuffa Peter 

člen Europskej štandardnej komisie pre hydinu  

a zástupca CSCH a SZCH pri EE 


